
Protokół Nr VIII/19  
z Sesji Rady Miejskiej Orzesze 

w dniu 25 kwietnia 2019r. 

 

VIII Sesji, która odbyła się w sali posiedzeń Urzędu Miejskiego przewodniczył  
Pan Jan Mach – Przewodniczący Rady Miejskiej Orzesze. 

 
Obrady rozpoczęto 25 kwietnia 2019 o godz. 14:30, a zakończono o godz. 17:30 tego samego 
dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 19 członków – lista obecności stanowi załącznik do protokołu. 

Radni nieobecni na sesji: 

• Damian Kiecka 
• Joanna Kurasz 

Płyta CD z nagraniem z sesji stanowi załącznik do protokołu. 

 

1. Otwarcie Sesji 
Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził, że na sali jest 19 radnych, co 
stanowi kworum do podejmowania prawomocnych uchwał.  

Na protokolanta powołał Marzenę Nowak.  

W skład Komisji Uchwał i Wniosków zaproponował Radną Grażynę Bortlik oraz Radną 
Joannę Kalus-Grzegorzek. 

Przewodniczącą Komisji została Radna Joanna Kalus-Grzegorzek. 
 
Głosowano w sprawie: 
powołania Komisji Uchwał i Wniosków.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (19) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, 
Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kalus-Grzegorzek, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał 
Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam 
Ratka, Jan Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło 
NIEOBECNI (2) Damian Kiecka, Joanna Kurasz 
 
 



2. Wnioski dotyczące zmiany porządku obrad 
Przewodniczący poinformował, że z porządku obrad musi być wycofany punkt dotyczący 
sprawozdania Komendanta Miejskiego z działalności jednostek OSP, ze względu na 
obowiązki służbowe p.Joanny Kociubińskiej. 

 
Głosowano w sprawie: 
Kto jest za wycofaniem pkt 5 z porządku obrad.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (19) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, 
Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kalus-Grzegorzek, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał 
Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam 
Ratka, Jan Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło 
NIEOBECNI (2) Damian Kiecka, Joanna Kurasz 
 
Przewodniczący poinformował również, że zmianie ulega tytuł uchwały dotyczący 
wystąpienia z apelem do Województwa Śląskiego o podjęcie działań w sprawie przebudowy 
Drogi Wojewódzkiej nr 925.  
 
 
3. Przegłosowanie zgłoszonych i nieuwzględnionych poprawek do protokołów z VI i VII 
Sesji Rady Miejskiej 
Nie zostały zgłoszone żadne poprawki 

 
4. Uhonorowanie medalistów Mistrzostw Świata w Mieczu Sportowym, które odbyły się 
w Mińsku na Białorusi 
Przewodniczący wymienił zawodników Mistrzostw Świata w Walkach Mieczem Sportowym  
oraz ich osiągnięcia na tych mistrzostwach. Razem z Burmistrzem wręczyli medalistom 
upominki. 

Zawodniczka Wiktoria Oleś podziękowała wszystkim rodzicom zawodników za 
sponsorowanie wyjazdów drużyny na zawody.  
 
 
5. Sprawozdanie Komendanta Miejskiego z działalności jednostek OSP 
Wycofane z porządku obrad 
 
 
6. Sprawozdanie Burmistrza z prac w okresie międzysesyjnym 
Burmistrz rozpoczął od podziękowania za zorganizowanie imprezy integracyjnej dla dzieci 
pn. „Szukanie zajączka”.  

Organizatorzy wręczyli radnym podziękowania za udzielone wsparcie organizowanej 
imprezy, podkreślając że od lat cieszy się ona dużym zainteresowaniem. 



Zwrócono się o rozważenie możliwości udzielenia ze strony gminy pomocy przy 
zorganizowaniu w Parku na Górce św.Wawrzyńca imprezy z okazji Dnia Dziecka, 
szczególnie pod kątem zabezpieczenia w toalety przenośnie typu TOI TOI 
 
Burmistrz poinformował o odbytej wizycie w niemieckim mieście Dormagen, przedstawiając 
m.in. na jakich płaszczyznach współpraca będzie się odbywała. 
 
Poruszono następujące sprawy: 

• działań prowadzonych przez Urząd w zakresie promocji miasta, 
• ofert, które złożono w przetargu na budowę przedszkola w Jaśkowicach, 
• możliwości otrzymania dofinansowania z Urzędu Marszałkowskiego na budowę 

przedszkola w Jaśkowicach, 
• konieczności remontu bocznej drogi od ul.Katowickiej, 
• decyzji o środowiskowych uwarunkowaniach dla inwestycji pn. „Ekskluzywna 

spalarnia zwłok zwierzęcych i niskiej intensywności i małej zdolności produkcyjnej”, 
• czyszczenia dróg i chodników w mieście po okresie zimowym,  
• usunięcia krzewów przy ul.Mikołowskiej, 
• remontu ul.Wiosny Ludów,  
• wystąpienia do Powiatu Mikołowskiego odnośnie remontu ul.Wolności, 
• dowożenia dzieci niepełnosprawnych do Szkoły w Borowej Wsi, 
• remontu ul.Miarki, 
• gwarancyjnej naprawy nawierzchni boiska przy Szkole Podstawowej Nr 1, 
• budowy szatni na stadionie miejskim i jej ewentualnego przeprojektowania na obiekt 

murowany. 
 
W związku z pytaniem przedstawiciel Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w 
Orzeszu przedstawił szczegółową informację dotyczącą zagadnień związanych z terminami i 
etapem budowy oczyszczalni ścieków w Orzeszu. 

 
 

7. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Współpracy z organizacjami 
pozarządowymi za 2018 rok 
Sprawozdanie zostało zamieszczone w załączniku do protokołu.  
 
Głosowano w sprawie: 
pozytywnego zaopiniowania sprawozdania z realizacji Gminnego Programu Współpracy z 
organizacjami pozarządowymi za 2018 rok.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (19) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, 
Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kalus-Grzegorzek, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał 
Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam 
Ratka, Jan Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło 
NIEOBECNI (2) Damian Kiecka, Joanna Kurasz 
 
 



8. Uchwały: 
 
a) Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Dyrektora Szkoły Podstawowej 
Nr 9 
Przewodniczący poinformował, że skarga była analizowana przez Komisję Skarg, Wniosków 
i Petycji w dniu 10 kwietnia br., która uznała skargę za zasadną w części dotyczącej 
współpracy w zakresie komunikacji Dyrektora z Radą Rodziców. 
 
Radny Grzegorz Kaczmarczyk poruszył sprawę możliwości zapoznania się z uzasadnieniem 
do uchwały przez osoby zainteresowane. 
 
Radca Prawny wyjaśniła, że rozporządzenie dotyczące skarg nie obliguje do przekazania 
projektu uchwały i uzasadnienia, osobie skarżącej oraz osobie której skarga dotyczy. Zwróciła 
uwagę, że zarówno osoba skarżąca, jak i osoba której skarga dotyczy były obecne na Komisji 
Skarg, Wniosków i Petycji. Dodała, że uchwała po podjęciu przez Radę zostanie stronom 
dostarczona łącznie z uzasadnieniem.  
 
Przewodniczący zauważył, że mieszkańcom przybyłym na sesję, zgodnie ze statutem miasta, 
można głos oddać jedynie w punkcie wolne głosy.     
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcia uchwały dotyczącej rozpatrzenia skargi na Dyrektora Szkoły Podstawowej Nr 9.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 10, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (10) Artur Brandys, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Joanna Kalus-Grzegorzek, Jan 
Mach, Michał Macioszek, Damian Mrowiec, Adam Muras, Piotr Szola, Stanisław Wycisło 
PRZECIW (3) Grzegorz Kaczmarczyk, Lechosław Łukasik, Grażyna Matuszczyk 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) Wojciech Dudek, Adam Ratka, Jan Spendel, Mateusz Szweda 
BRAK GŁOSU (2) Grażyna Bortlik, Teresa Potysz 
NIEOBECNI (2) Damian Kiecka, Joanna Kurasz 
 
b) Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 
Orzesze 
 
Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały dotyczącej zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Orzesze.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (19) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, 
Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kalus-Grzegorzek, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał 
Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam 
Ratka, Jan Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło 
NIEOBECNI (2) Damian Kiecka, Joanna Kurasz 
 



c) Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta Orzesze na 2019 rok 
Informacja dotycząca proponowanych zmian zamieszczona jest w załączniku Nr 1 do 
protokołu. 
 
Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały dotyczącej zmian w budżecie Miasta Orzesze na 2019 rok.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (18) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, 
Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kalus-Grzegorzek, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał 
Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam 
Ratka, Jan Spendel, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Piotr Szola 
NIEOBECNI (2) Damian Kiecka, Joanna Kurasz 
 
d) Podjęcie uchwały w sprawie wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń 
wodociągowych w Gminie Orzesze, na lata 2018-2024 opracowanego przez Rejonowe 
Przedsiębiorstwo Wodociągów i Kanalizacji w Tychach Spółka Akcyjna 
 
Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały dotyczącej wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń 
wodociągowych w Gminie Orzesze, na lata 2018-2024 opracowanego przez Rejonowe 
Przedsiębiorstwo Wodociągów i Kanalizacji w Tychach Spółka Akcyjna.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (19) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, 
Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kalus-Grzegorzek, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał 
Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam 
Ratka, Jan Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło 
NIEOBECNI (2) Damian Kiecka, Joanna Kurasz 
 
e) Podjęcie uchwały w sprawie poparcia apelu Rady Miejskiej w Czerwionce-
Leszczynach z dnia 29 maja 2019r. dotyczącego wystąpienia z apelem do Województwa 
Śląskiego o podjęcie działań polegających na niezwłocznym przystąpieniu do realizacji 
zadania - przebudowa Drogi Wojewódzkiej nr 925  
 
Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały dotyczącej poparcia apelu Rady Miejskiej w Czerwionce-Leszczynach z 
dnia 29 maja 2019r. dotyczącego wystąpienia z apelem do Województwa Śląskiego o 
podjęcie działań polegających na niezwłocznym przystąpieniu do realizacji zadania - 
przebudowa Drogi Wojewódzkiej nr 925  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 



Wyniki imienne: 
ZA (19) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, 
Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kalus-Grzegorzek, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał 
Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam 
Ratka, Jan Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło 
NIEOBECNI (2) Damian Kiecka, Joanna Kurasz 
 
f) Podjęcie uchwały w sprawie określenia kryteriów obowiązujących na drugim etapie 
postępowania rekrutacyjnego do przedszkoli publicznych oraz oddziałów 
przedszkolnych przy szkołach podstawowych na terenie Miasta Orzesze, określenia 
dokumentów niezbędnych do potwierdzenia spełnienia kryteriów oraz przyznania liczby 
punktów dla poszczególnych kryteriów 
 
Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały dotyczącej określenia kryteriów obowiązujących na drugim etapie 
postępowania rekrutacyjnego do przedszkoli publicznych oraz oddziałów przedszkolnych 
przy szkołach podstawowych na terenie Miasta Orzesze, określenia dokumentów niezbędnych 
do potwierdzenia spełnienia kryteriów oraz przyznania liczby punktów dla poszczególnych 
kryteriów.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (19) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, 
Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kalus-Grzegorzek, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał 
Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam 
Ratka, Jan Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło 
NIEOBECNI (2) Damian Kiecka, Joanna Kurasz 
 
 
9. Wolne głosy 
1/ Przewodniczący przedstawił: 

• skargę mieszkanki, która zgodnie z kompetencjami zostanie przekazana do Wojewody 
Śląskiego.  
Odczytał skargę oraz propozycję odpowiedzi do Wojewody.  
Radni nie zgłosili uwag do przedstawionej propozycji pisma. 
 

• pismo Związku Nauczycielstwa Polskiego dotyczące strajku nauczycieli. Materiał w 
tej sprawie jest załącznikiem Nr 2 do protokołu, 

 
• pismo Szkoły Podstawowej Nr 1 dotyczące zmiany obwodu szkolnego. Materiał w tej 

sprawie jest załącznikiem Nr 3 do protokołu.  
 
Przewodniczący wyjaśnił, że Komisja Budżetu i Rozwoju Miasta wypracowała już 
stanowisko odnośnie obwodów szkół i projekt uchwały został przekazany do 
konsultacji związków zawodowych oraz Kuratorium Oświaty. Dodał, że po wydaniu 
opinii przez związki zawodowe oraz Kuratorium Oświaty, Rada nie może nic zmienić 
w treści uchwały, gdyż jakakolwiek zmiana będzie skutkowała rozpoczęciem 
procedury ustalenia obwodów szkół od nowa. 



 
Radny Lechosław Łukasik stwierdził, że projekt uchwały został przesłany do 
związków zawodowych, których opinia nie jest dla Rady wiążąca i wypracowane 
uprzednio stanowisko było oparte na nierzetelnej wiedzy, dlatego sprawa powinna 
zostać ponownie przeanalizowana. Dodał, że radni powinni dbać o dobro 
mieszkańców oraz budżet gminy. Zauważył, że zaproponowane przez radnych 
obwody Szkół Podstawowych Nr 1 i 2 spowodują, że w jednej szkole trzeba będzie 
tworzyć dodatkowy oddział, podczas gdy w drugiej szkole klasy będą o małej liczbie 
uczniów. Zaproponował, aby zapoznać się z prognozą klas, które będą tworzone i 
zaprosić na jakieś posiedzenie rodziców.  

 
Radny Grzegorz Kaczmarczyk zauważył, że na posiedzeniach komisji przedstawiał 
już dokumenty, z których wynika iż ul.Kwiatowa zawsze należała do obwodu SP 2. 
Zwrócił uwagę, że SP 1 jest placówką mniejszą od SP 2 i w przyszłości trzeba będzie 
się spodziewać wniosku Dyrektora SP 1 o rozbudowę budynku.  

 
2/ Prezes OSP Orzesze poruszyła sprawy remontu strażnicy OSP Orzesze oraz zakupu 
defibrylatora, który służyłby mieszkańcom Orzesza.  
 
3/ Przewodniczący poinformował, że: 

• 25 maja br. o godz.10 w Zawadzie odbędą się zawody sportowo-pożarnicze 
wszystkich jednostek OSP, 

• na Zarządzie Miejskim pojawił się do rozpatrzenia wniosek dotyczący wprowadzenia 
umów dla dwóch mechaników, 

• 29 kwietnia br. odbędzie się spotkanie z sołtysami, 
• w związku z podjętą uchwałą w sprawie zmiany Statutu Miasta radni mogą zapisywać 

się do komisji, co umożliwi podjęcie na kolejnej sesji uchwały powołującej nowe 
komisje, 

• oś jezdni ulicy Jaśkowickiej na znacznym odcinku wymaga uzupełnienia, a także 
konieczna jest przecinka drzew i usunięcie suchych konarów, 

• radni zaproszeni są na obchody święta 3 Maja, 
• na ostatniej komisji dyskutowano na temat pisma mieszkańców dotyczącego 

transmitowania obrad komisji. Dodał, że ustawa obliguje jedynie do transmitowania 
sesji. Dopowiedział, że Komisja Budżetu i Rozwoju Miasta wypowiedziała się 
negatywnie w tej sprawie. 

 
Radny Damian Mrowiec w związku z pismem mieszkańców złożył wniosek o 
przeprowadzenie w tym temacie głosowania.  
 
Sformułowany przez Radnego wniosek został przez Przewodniczącego Rady poddany pod 
głosowanie. 
 
Głosowano w sprawie: 
Kto jest za udostępnianiem mieszkańcom relacji z obrad komisji wchodzących w skład Rady 
Miejskiej, z pominięciem Komisji Skarg, Wniosków i Petycji oraz Komisji Rewizyjnej na 
żywo za pośrednictwem internetu.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 3, PRZECIW: 11, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 



 
 
Wyniki imienne: 
ZA (3) Lechosław Łukasik, Damian Mrowiec, Piotr Szola 
PRZECIW (11) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Joanna 
Kalus-Grzegorzek, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Adam Muras, Teresa 
Potysz, Jan Spendel 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) Wojciech Dudek, Grzegorz Kaczmarczyk, Adam Ratka, Mateusz 
Szweda, Stanisław Wycisło 
NIEOBECNI (2) Damian Kiecka, Joanna Kurasz 
 
4/ Radny Michał Macioszek poruszył sprawę dowozu dzieci niepełnosprawnych do szkół.  
 
5/ Radni poruszyli sprawy: 

• nadrabiania zaległości uczniów w nauce w związku ze strajkiem nauczycieli,  
• parkowania samochodów przy Przedszkolu Nr 2, 
• postawienia ławek wzdłuż ul.Gliwickiej, 
• eksploatacji węgla kamiennego pod Orzeszem oraz ewentualnej budowy Kanału 
Śląskiego. 

 
 
 
10. Zamknięcie Sesji 
W związku z wyczerpaniem wszystkich punktów porządku obrad Przewodniczący Rady 
zamknął VIII Sesję Rady Miejskiej Orzesze, dziękując wszystkim za przybycie.  
 
 
 
 
 
 
                                 Przewodniczący 
     Protokołowała        Rady Miejskiej 
 
mgr Marzena Nowak                             mgr inż. Jan Mach 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  
 


